
         

 

Utlåtande 2009: RVIII (Dnr 328-4966/2004) 

 

 

Stockholms första idrottscentrum vid Eriksdalsbadet 
Motion av Caroline Silverudd Lundbom och Ulf Fridebäck (båda fp) 

(2004:74) 

 

 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta följande 

Motion (2004:74) av Caroline Silverudd Lundbom och Ulf Fridebäck (båda 

fp) om Stockholms första idrottscentrum vid Eriksdalsbadet anses besvarad 

med vad föredragande borgarrådet anför. 

 

 

 

Föredragande borgarrådet Madeleine Sjöstedt anför följande. 

 

Ärendet 

 

Caroline Silverudd Lundbom och Ulf Fridebäck (båda fp) föreslår i en motion 

(2004:74) att dåvarande gatu- och fastighetsnämnden och idrottsnämnden ges i 

uppdrag att undersöka möjligheten att skapa ett idrottscentrum vid Eriksdals-

badet. 

Motionärerna skriver att svenskarna blir fetare och fetare, att barn måste 

röra sig mer samt att föreningslivet i Stockholm inte kan ta emot fler barn och 

ungdomar för att det saknas hallar. 

I motionen anges att det i andra städer skapats idrottscentra, där flera id-

rottsytor byggts intill varandra, t.ex. i och utanför Köpenhamn. Vidare anges 

att genom att skapa idrottscentra av detta slag kan både personalkostnader och 

driftkostnader som uppvärmning och kylanläggningar minskas. 

I motionen anges att vid Eriksdalsbadet finns idag norra Europas bästa an-

läggning för simning och hopp som även har en utomhusdel och vägg i vägg 



 

ligger Badmintonstadion. Motionärerna skriver att om området kompletterades 

med en fullstor idrottshall och en ishall samt en inomhusskyttebana så skulle 

Södermalms idrottscentra vara klart. Området norr om badet ovanpå spåren 

skulle kunna vara lämpligt. 

 

Beredning 

 

Motionen har remitterats till stadsledningskontoret, gatu- och fastighetsnämn-

den samt idrottsnämnden. 

Stadsledningskontoret anser att prioriteringar av stadens investeringar bör 

göras i samband med budgetberedningen och att det är viktigt att drift-, under-

hålls- och kapitalkostnader inte tränger undan budgetutrymmet för stadens 

övriga verksamhet. 

Gatu- och fastighetsnämnden bedömer att efterfrågan av idrottsanläggning-

ar är större än tillgången men att Södermalm inte är särskilt eftersatt i förhål-

lande till andra stadsdelar. Finansiering skulle kunna ske genom en kombina-

tion av kommersiella lokaler och idrottsytor. 

Idrottsnämnden hänvisar till sin långsiktiga planering för staden där fler 

hallar i Eriksdalsområdet inte finns med. Däremot planeras det för hallar i 

närområdet som kan anses möta en stor del av efterfrågan i stadsdelen. 

 

Mina synpunkter 

 

Motionärerna har lanserat ett konkret och genomtänkt förslag för att få fler 

idrottsanläggningar på Södermalm. Efterfrågan på idrottsanläggningar är större 

än tillgången i samtliga stadsdelar. Det är naturligtvis positivt att så många 

stockholmare vill röra sig och motionera. För staden gäller det då att kunna 

erbjuda funktionella anläggningar för såväl stora som små idrotter samt för 

spontanidrott av olika slag. 

Utmaningarna är flera. Dels är det viktigt att större idrotter med utövare i 

alla stadsdelar i så stor utsträckning som möjligt ges likartade förutsättningar 

för sitt utövande. Dels ska mindre idrotter ges utrymme någonstans i staden för 

att kunna bedriva en bra verksamhet. Det är viktigt att tillgodose såväl flickors 

som pojkars idrottande. Vi ska också försöka hitta lösningar som gör att flera 

idrotter kan samnyttja verksamhetslokaler som omklädningsrum och liknande. 

För just Södermalmsområdet har vi nyligen fattat beslut om uppförandet av 

en fullstor hall vid Frans Schartaus gymnasium. Under mandatperioden har 

också Zinkensdamms ishall renoverats. I närområdet finns också Eriksdalshal-

len samt den nya Sjöstadshallen. Utanför stadsdelens gränser finns flera hallar 



 

som lätt kan nås av de boende på Södermalm. Stadens investeringar i idrotts-

anläggningar har aldrig varit så stora som de senaste åren. 

Exploateringsnämnden har nyligen lämnat en markanvisning för utveckling 

av konferens- och kontorslokaler på det i motionen föreslagna området. Av 

dessa anledningar kan den föreslagna platsen inte prioriteras för fortsatt ut-

byggnad av stadens idrottsanläggningar. 

Konceptet med att bygga idrottsanläggningar på höjden är intressant, och 

idrottsnämnden bör titta närmare på hur det kan användas i Stockholm, även 

om just denna plats inte kan utnyttjas. En liknande lösning har använts vid 

byggandet av Sjöstadshallen, som ligger högst upp i en flervåningsbyggnad 

med bland annat ett gym under sig. Det är möjligt att en anläggning med flera 

idrottsutrymmen på varandra kan bli verklighet på en annan plats. 

 

Bilagor 

1. Reservationer m.m. 

2. Motion (2004:74) om Stockholms första idrottscentrum vid Eriksdals-

badet 

 

Borgarrådsberedningen tillstyrker föredragande borgarrådets förslag. 

 

Reservation anfördes av borgarråden Carin Jämtin och Roger Mogert (båda s) 

enligt följande. 

 

Vi föreslår att kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar följande 

1. Delvis bifalla motionen 

2. Därutöver anföra 

 

Vi vill skapa fler idrottsanläggningar i Stockholm och gärna kluster av olika anlägg-

ningar i områden som är kollektivtrafiknära, som komplement till lokala, anpassade 

idrottsanläggningar i våra förorter och vid våra skolor. Genom att skapa dessa kluster 

på platser som enkelt går att nå via kollektivtrafik skapar vi möjligheter för barn och 

unga att nyttja våra anläggningar utan att behöva vara beroende av skjuts med bil, 

vilket är bra för miljön.  

Området vid Eriksdalshallen är en bra geografisk plats för att skapa ett samman-

hängande centrum för olika idrotter. Det är enkelt att ta sig till området med tunnelba-

na eller buss och redan i dagsläget finns ett utbud av olika anläggningar. Besluten om 

att bygga Skanstullshallen och upprusta Kanalplan tycker vi är beslut som går i rätt 

riktning. Området norr om Eriksdalsbadet är dock idag en outnyttjad och öde plats. 

Kanske är det för liten yta för en fullstor idrottshall, men vi anser att marken borde 

kunna nyttjas till någon form av idrottsanläggning och vi yrkar på att förvaltningen 



 

återigen ser över denna möjlighet. Detta i ljuset av att dagens nyttjande av marken 

ändrats sedan 2004/2005, då de olika förvaltningarna inkom med deras respektive svar 

på motionen.  

 

Särskilt uttalande gjordes av borgarrådet Yvonne Ruwaida (mp) enligt följan-

de. 

 

Området intill Eriksdalshallen är idag väl använt och uppskattat av stockholmarna. Det 

är viktigt att området även i framtiden får vara en av Stockholms naturliga mötesplat-

ser för spontanidrott. Staden ska i stadsplaneringen skapa goda förutsättningar för 

motion, idrott, friluftsliv och rekreation i alla delar av staden nära bostäder och arbets-

platser i anslutning till kollektivtrafik för att främja tillgången för samtliga grupper i 

samhället.  

 

Särskilt uttalande gjordes av borgarrådet Ann-Margarethe Livh (v) enligt 

följande. 

 

Vänsterpartiet håller med motionärerna om behovet av fler idrottsanläggningar men 

menar att området idag har relativt god tillgång på anläggningar. Med det stimulans-

paket som den moderatledda majoriteten sjösatte i mars i år har dessutom ett flertal 

investeringar på idrottens område tidigarelagts. Naturligtvis kan fler planerade inve-

steringar tidigareläggas och sammantaget kan fler göras. Vänsterpartiet observerade 

varningssignalerna på finansmarknaden tidigare än den moderatledda majoriteten 

vilket förklarar varför vårt förslag till budget för innevarande år innehåller ytterligare 

investeringsmedel om 225 mnkr på idrottens område. Exempelvis vore en ny sim- och 

idrottsanläggning i Skarpnäck samt en inomhushall för fotboll och friidrott i Rågsved 

viktiga att påbörja så snart som möjligt.    

 

Kommunstyrelsen delar borgarrådsberedningens uppfattning och föreslår 

kommunfullmäktige besluta följande 

Motion (2004:74) av Caroline Silverudd Lundbom och Ulf Fridebäck (båda 

fp) om Stockholms första idrottscentrum vid Eriksdalsbadet anses besvarad 

med vad föredragande borgarrådet anför. 

 

Stockholm den 

På kommunstyrelsens vägnar: 

S T E N  N O R D I N  

Madeleine Sjöstedt 

Ylva Tengblad 



 

 

ÄRENDET 

 

Caroline Silverudd Lundbom och Ulf Fridebäck (båda fp) föreslår i en motion 

från 2004 att dåvarande gatu- och fastighetsnämnden och idrottsnämnden ges i 

uppdrag att undersöka möjligheten att skapa ett idrottscentrum vid Eriksdals-

badet. 

I motionen anges att vid Eriksdalsbadet finns idag norra Europas bästa an-

läggning för simning och hopp som även har en utomhusdel och vägg i vägg 

ligger Badmintonstadion. Motionärerna skriver att om området kompletterades 

med en fullstor idrottshall och en ishall samt en inomhusskyttebana så skulle 

Södermalms idrottscentra vara klart. Området norr om badet ovanpå spåren 

skulle kunna vara lämpligt. 

 

BEREDNING 

 

Ärendet har remitterats till stadsledningskontoret, gatu- och fastighetsnämnden 

och idrottsnämnden. 
 

Stadsledningskontoret 

 

Stadsledningskontorets tjänsteutlåtande daterat den 11 mars 2008 har i hu-

vudsak följande lydelse. 

 

Stadsledningskontoret anser att det är angeläget att ha fokus på barns och ungdomars 

hälsa, matvanor och idrottande. När investeringar i idrottsanläggningar görs ska de 

syfta till att möta kommunfullmäktiges beslut och ambitioner på dessa områden. 

I Eriksdalsbadet finns idag ett av Europas största inomhusbad med en simhoppan-

läggning. Därtill finns i närområdet utebassänger, tennisbanor, boulebanor, Eriksdal-

shallen och Eriksdalsskolan med tre mindre gymnastiksalar och en bollplan. 

Stadsledningskontoret anser att tillgången på inomhusidrottsanläggningar på Sö-

dermalm och i dess närhet inte släpar efter i förhållande till övriga delar av staden. 

Efter att motionen skrevs har dessutom Sjöstadshallen i Hammarby Sjöstad färdig-

ställts. 

Många förslag på nya idrottsanläggningar har presenterats det senaste året. Det har 

dessutom aktualiserats ett betydande behov av att upprusta befintliga anläggningar. . 

Stadsledningskontoret anser att prioriteringar kommer att behövas eftersom staden 

totalt sett har många angelägna investeringar. Detta bör göras i samband med bered-

ningen av stadens budget då alla angelägna investeringsbehov kan tas ställning till 

utifrån ett övergripande perspektiv. För att nå upp till stadens mål om en god ekono-

miska hushållning är det nödvändigt att inte höga drift-, underhålls- och kapitalkostna-

der tränger undan budgetutrymmet för stadens övriga verksamhet. 



 

 

 

Gatu- och fastighetsnämnden 

 

Gatu- och fastighetsnämnden beslutade vid sitt sammanträde den 5 april 

2005 att som svar på remissen överlämna kontorets tjänsteutlåtande samt att 

därutöver anföra följande 

 

Nämnden vill i detta skede inte ta ställning i frågan om på vilket sätt man i 

framtiden ska förfara med spåren. 

 

Reservation anfördes av Sten Nordin m.fl. (m), Ulf Fridebäck m.fl. (fp), Mats 

Rosén (kd), bilaga 1. 

 

Gatu- och fastighetskontorets tjänsteutlåtande daterat den 5 april 2005 har i 

huvudsak följande lydelse. 

 

Bakgrund 

En motion från Caroline Lundbom och Ulf Fridebäck (fp) om Stockholms första id-

rottscentrum vid Eriksdalsbadet har remitterats till gatu- och fastighetsnämnden samt 

idrottsnämnden för yttrande. I motionen framhålls att svenskarna blir fetare och fetare 

och att barn måste röra sig mer samtidigt som det saknas hallar. Södermalm är en av 

de stadsdelar som befolkningsmässigt ökar mest i Stockholm medan tyvärr utbyggna-

den av idrottsytor inte alls hänger med. Detta medför att idrottsaktiva barn och ung-

domar tvingas lämna stadsdelen för att kunna utöva sin hallidrott. 

Motionärerna hävdar att staden i Eriksdalsbadet har norra Europas bästa anlägg-

ning för simning och hopp och intill finns Badmintonstadion. Genom att komplettera 

området med idrottshall och ishall samt inomhusskyttebana, lämpligtvis vid området 

norr om badet, ovanpå järnvägsspåren, skulle ett idrottscentrum kunna skapas. Sådana 

centra finns i andra städer, bl a i och utanför Köpenhamn. Genom att skapa ett sådant 

idrottscentrum skulle kostnader för personal, uppvärmning, drift och kylanläggningar 

kunna minskas. Caroline Lundbom och Ulf Fridebäck yrkar att gatu- och fastighets-

nämnden samt idrottsnämnden ges i uppdrag att undersöka möjligheten att skapa ett 

idrottscentrum vid Eriksdalsbadet. 

 

Kontorets synpunkter 

Området öster om Eriksdalsbadet är relativt outvecklat. Badmintonstadion ligger 

centralt inom området. Diskussion har förts angående möjligheter att förlägga olika 

typer av verksamhet här, t ex fler båtuppläggningsplatser eller infartsparkering. Bl a 

har Eriksdalsbadet behov av fler parkeringsplatser. NCC har ett upplag inom området. 

Spåren mellan Masthamnen och Södra Station löper genom området. Framtiden för 

spåren är osäker. Behovet har i princip upphört då Finlandstrafiken numera använder 



 

 

lastbilar för transporter. När Citytunneln byggs och Södra Station utökas med ett 5:e 

och 6:e spår kommer spåren förbi Skanstull att helt ha förlorat sin betydelse. Ett bort-

tagande av spåren bör förenkla förutsättningarna att utveckla området. 

Kontoret kan hålla med om att behovet av idrottsanläggningar idag är större än till-

gången. En orsak till detta, vilket idrottsförvaltningen framhåller i sitt tjänsteutlåtande 

till idrottsnämnden, är bristen på byggbar mark för idrottsändamål, särskilt inom sten-

staden. När det gäller Södermalm anser man inte att situationen avseende idrottsan-

läggningar är sämre än i andra stadsdelar. Eriksdalsområdet har redan en internationell 

anläggning för simning och hopp och det finns flera andra anläggningar för idrott i 

närheten, bl a Eriksdalshallen och Badmintonstadion. 

Idrottsförvaltningen redovisar en prioriteringslista med ett antal projekt avseende 

idrottshallar som är beslutade eller under planering. Denna lista innehåller inte någon 

ny idrottsanläggning inom det aktuella området. Dock prioriteras två andra projekt 

inom sydöstra Södermalm. Sjöstadshallen inom Hammarby Sjöstad som beräknas stå 

klar under hösten 2005 samt den i motionen nämnda Skanstullshallen vid Frans Schar-

taus gymnasium i Tullgårdsparken, där programarbete pågår. 

Inom kontoret utreds emellertid möjligheterna att utveckla området mellan Skans-

tullsbron och Johanneshovsbron. Då detta område bedöms ha ett strategiskt läge för en 

parkeringsanläggning utreds bl a möjligheten att anordna en infartsparkering liksom bl 

a ytor för handel och kontor. Eventuellt kan även en idrottsanläggning inkluderas. En 

kombination mellan kommersiella verksamheter och idrottsändamål kan vara ett sätt 

att få ekonomi i ett projekt. Motionärernas önskemål om ett sammanhållet idrottscent-

rum kan eventuellt tillgodoses om dessa planer realiseras. 

Kontoret föreslår att nämnden som svar på motionen åberopar detta tjänsteutlåtan-

de och överlämnar det till kommunstyrelsen. 

 

Idrottsnämnden 

 

Idrottsnämnden beslutade vid sitt sammanträde den 19 april 2005 att som 

svar på remissen överlämna förvaltningens tjänsteutlåtande. 

 

Reservation anfördes av Caroline Silverudd Lundbom m.fl. (fp) och Billy Östh 

m.fl. (m), bilaga 1. 

 

Reservation anfördes av Alf T Samuelsson (kd), bilaga 1. 

 

Särskilt uttalande gjordes av Kersti Py Börjeson m.fl. (s), Maria Hannäs (v), 

och Peter Nilsson (mp), bilaga 1. 

 

Idrottsförvaltningens tjänsteutlåtande daterat den 7 mars 2005 har i huvudsak 

följande lydelse. 



 

 

 

I motionen påpekas att svenskarna blir fetare och fetare, att barnen måste röra sig 

mer och att bristen på hallar orsakar att föreningslivet inte kan ta emot fler barn och 

ungdomar. Motionärerna pekar på kostnadsmässiga fördelar med en koncentration av 

ett flertal idrottsytor och pekar bl a på danska exempel från Hvidovre och DGI byen i 

Köpenhamn. 

Motionärerna hävdar att Stockholm saknar detta tänkande idag vilket enligt för-

valtningen inte är helt korrekt. Att Stockholm inte i så stor utsträckning lyckats skapa 

”idrottscentra” med anläggningar för en mångfald idrotter föranleds av flera faktorer. 

En faktor är att stadsplanerare inte tidigare tänkt i dessa banor, en annan och delvis en 

följd av tidigare planering är bristen på byggbar mark för idrottsändamål och då sär-

skilt i stenstaden eller dess närhet. Prioriteringen från stadens politiska ledning har 

varit, och är i stor utsträckning fortfarande, bostadsbyggande inom stenstadens gräns. 

Till viss del finns redan ett idrottscentrum i Eriksdalsbadets närhet. Här finns ett av 

Europas största inomhusbad med en simhoppsanläggning, ett flertal utebassänger, 

tennisbanor, boulebanor, Eriksdalshallen och Eriksdalsskolan med tre mindre gymnas-

tiksalar och en bollplan. Skolan erbjuder dessutom övernattning för ungdom som del-

tar i idrottsevenemang under sommaren.   

Andra försök eller embryon till idrottscentrum kan skönjas i; 

 Åkeshov, med simhall, idrottshall, hall för elitgymnastikträning, fäktcenter, 

bowlinghall, rehabklinik, omedelbar närhet till motionsspår och bollplan. Här planeras 

även på sikt för en tillbyggnad med en rundsimningsbassäng/bassänglandskap med 

undervisningsbassäng av liknande modell som finns i DGI-byen i Köpenhamn. 

 Stora Mossen, med konstgräsplaner för fotboll, friidrottsytor,  rundbana för 

skridsko, boulebana, lekytor, två ishallar och på sikt planer på byggnation av två id-

rottshallar för inomhusidrott. 

 Spånga IP, med gräs (konstgräs 2005) och grusplaner för fotboll, bandybana, 

friidrottsytor, ishall och fotbollshall. 

 Husby; Husbybadet med 25 meters bassäng med hopptorn, undervisningsbas-

säng och familje- och rekreationsbad med relaxavdelning, Husbyhallen (idrottshall för 

inomhusidrott), Husby ishall och Husby bollplan, kombinerad med allmänhetens 

konstfrusna isbana på 1 600 kvm. 

Förvaltningen delar motionärernas uppfattning att staden måste tillhandahålla fler 

idrottsanläggningar för att bl a möta problemen med fetma och inaktivitet vilket är ett 

eskalerande problem inom såväl barn -och ungdomsgrupperna  som bland vuxna. 

Förvaltningen har i tidigare sammanhang redovisat en prioriteringsordning bland 

beslutade och planerade/önskade inomhusanläggningar. 

Förvaltningens mening är att en prioritering i dagsläget ser ut som följer; 

1. Sjöstadshallen/Hammarby sjöstad 

Byggnation av hallen pågår. Hallen beräknas kunna tas i bruk under hösten 2005. 

2. Hässelbyhallen 

Genomförandebeslut har fattats av idrottsnämnden. Upphandling av entreprenör 

pågår. Byggstart beräknas våren 2005, under förutsättning av KF:s godkännande. 



 

 

 

3. Skanstullshallen/Frans Schartaus gymnasium 

Programarbete pågår avseende uppförande av en fullstor idrottshall vid Frans 

Schartaus gymnasium på Södermalm. Ny detaljplan beräknas kunna antas av SbN 

under 2:a kvartalet 2005. Byggstart tidigast 4 kvartalet 2005. Hallen jklar tidigast 2:a 

kvartalet 2007. 

4. Stora Mossens idrottshallar 

Förvaltningen undersöker möjligheterna att placera två fullstora idrottshallar vid 

Stora Mossens IP. 

5. Älvsjö 

Ny fullstor idrottshall, vid Sjöängsskolan. Idrottsnämnden har ställt sig positiv till 

tillkomsten av en ny fullstor idrottshall i området, dock i turordning. 

Övriga hallprojekt (utan inbördes rangordning); 

Bagarmossen/Skarpnäck 

Ny fullstor idrottshall kombinerad med simhall. 

Engelbrekt 

Ny fullstor idrottshall vid Engelbrektsskolan på Östermalm. 

Enskedehallen 

Förvaltningen avser att undersöka möjligheterna att komplettera nuvarande hall, 

vilken inte håller fullstora mått, med en ny fullstor hall med läktarkapacitet. En ny hall 

kan även medge möjligheter för förbättrade/utökade lokaler för bowling. 

Farsta sim- och idrottshall 

Förvaltningen avser att undersöka möjligheterna att komplettera nuvarande hall 

med en ny fullstor hall med viss läktarkapacitet. 

Gubbängens idrottshall 

Förvaltningen avser att undersöka möjligheterna att komplettera nuvarande hall, 

vilken inte håller fullstora mått, med en ny fullstor hall med viss läktarkapacitet. 

 

Hjorthagen 

Ny fullstor idrottshall på Hjorthagens IP. 

Rågsved 

Ny fullstor idrottshall 

Ärvingehallen 

Förvaltningen undersöker möjligheterna till tillbyggnad av befintlig hall med ytter-

ligare en fullstor idrottshall med viss läktarkapacitet. 

Utöver dessa pågår ett projekt med tillbyggnad av Enskedehallens stora hall med 

en ”hoppgropsdel” för främst truppgymnaster, som ersättning för den tidigare ned-

brunna Katarina Västra idrottshall.  

Förhandlingar pågår också mellan staden och Locum om förvärv av Beckomberga 

sim-och idrottshall. Förvaltningens ambition är att i denna anläggning, i samarbete 

med Stockholms handikappidrottsförbund, skapa en idrottslig hemvist för funktions-

hindrade, ett ”idrottens hus” för funktionshindrade. 

De tillkommande anläggningarna bör i övrigt  ges en ”bred” inriktning. Till exem-

pel kan nämnas att i Hässelbyhallen byggs det förutom den fullstora idrottshallen en 

motionsyta möjligt för judo/budo, pingis, innebandy på leknivå, bågskytte e d. Dessut-



 

 

om byggs i anslutning till berget vid hallens ena kortvägg en klätterpist som kan bli 

upp till 15 m hög. 

Förvaltningen anser att det är viktigt och värdefullt att även oorganiserade kan be-

driva idrott i idrottsanläggningarna. 

  

Idrottsnämndens roll som tillhandahållare av friskvårdsmöjligheter är central och 

kommer att bli ännu viktigare mot bakgrund av de hälsorisker som ligger i att barn och 

vuxna blir fetare och rör sig allt mindre. Detta är ett växande hälsoproblem som inte 

tål att underskattas. 

Det är av stor betydelse att idrottsföreningarna ges möjlighet att ta hand om alla 

barn som vill idrotta. Det är också viktigt att vuxna ges möjlighet att ta del av idrotts-

anläggningarna och idrotta/motionera på såväl seriös som leknivå. 

Att ge pensionärerna möjlighet till friskvård i sin närmiljö till en rimlig kostnad är 

också det en väsentlig del i och ur ett totalt friskvårds- och folkhälsoperspektiv.  

Motionärerna pekar på att Södermalm är en av de stadsdelar som befolkningsmäs-

sigt ökar mest i Stockholm. Den brist på idrottslokaler som finns i Stockholm innebär 

dessvärre att barn inte bara på Södermalm tvingas lämna ”sin” stadsdel för att kunna 

bedriva idrottsverksamhet. 

Förvaltningen har gjort en sammanställning av simhallar, bassängbad och idrotts-

hallar i Stockholm, samt jämförelsetal för stadens större områden avseende tillgången 

på idrottsanläggningar. Statistiksammanställningen är gjord med hjälp av USK, Statis-

tisk Årsbok för Stockholm 2003. 

Ur jämförelsetalen kan utläsas bl a tillgången på idrottshallar och simhallar enligt 

följande; 

  

 

Område Antal 

hallar 

- Varav 

Med 

20x40 

spelmått 

7-19-

åringar/hall 

7-19-

åringar per 

hall med 

20x40 m 

spelm 

Gamla Sta´n/City        0 0 - - 

Vasastadsområ-

det 

  0 0 - - 

Södermalm   4 1 2 486 9 943 

Kungsholmen   2 0 1 697 - 

Östermalmsom-

rådet 

  1 0 5 648 - 

Söderort 20 6 1 990 6 633 

Västerort 10 5 3 352 6 703 

Staden 37 12 2 632 8 114 

Avser befolkning 2001-12-31 enl USK. Endast hallar som drivs och/eller upplåts 



 

 

av staden har medräknats.. 

 

 

Område Antal 

simhallar 

Antal 

simbass 

med 15m 

längd 

Antal sim-

hallar/7-19-

åringar 

Antal sim-

bass med 

minst 15 

längd/7-

19åringar* 

Gamla Sta´n/City      1 0    365 - 

Vasastadsområ-

det 

1 1 4 704 4 704 

Södermalm 3 6 3 314 1 657 

Kungsholmen 1 1 3 393 3 393 

Östermalmsom-

rådet 

1 1 5 648 5 648 

Söderort 6 6 6 633 6 633 

Västerort 4 5 8 379 6 703 

Staden 17 20 5 727 4 868 

Avser befolkning 2001-12-31 enl USK. I jämförelsen har medtagits även de av sta-

den ägda simhallar som ej drivs av förvaltningen men har mer än marginellt öppethål-

lande för allmänheten (Storkyrkobadet, Centralbadet, Aspuddsbadet). Enskedehallens 

bad som endast bedriver babysimverksamhet har ej medräknats. 

På Södermalm finns, utöver sim- och idrottshallarna, två idrottsplatser, fyra boll-

planer, ett stort tempererat bassängbad och två strandbad.  Två fullstora idrottshallar 

planeras eller är under byggande, varav den ena, Sjöstadshallen, kommer att stå klar 

hösten 2005 och den andra, Skanstullshallen, planeras kunna stå klar under 2007. 

 Allt sammantaget anser förvaltningen att tillgången på inomhusidrottsanläggning-

ar på Södermalm och i dess närhet inte släpar efter i förhållande till övriga delar i sta-

den.  

Satsningar på anläggningsbeståndet i storleksordningen en kvarts miljard kronor 

genomförs nu och under de närmaste åren på och i Södermalms närhet. Investeringar-

na avser såväl upprustning och förnyelse av slitna anläggningar som nybyggnation.   

Zinkensdamms IP, upprustning 50 Mkr 

Eriksdalshallen, upprustning 55 Mkr 

Enskedehallen, tillbyggnad, upprustning 45 Mkr 

Sjöstadshallen, nybyggnation 50 Mkr 

Skanstullshallen, nybyggnation 45 Mkr 

På sikt bör nuvarande Zinkensdamms ishall avvecklas. I tidigare ärende har för-

valtningen pekat på Kärrtorps IP som ett alternativ. Det är 

bl a ur ekonomisk synpunkt ett bättre alternativ än Eriksdalsbadets omgivning, 

främst genom att befintlig infrastruktur kan utnyttjas.  

Förvaltningen har inte studerat förutsättningarna för att bygga en  



 

 

inomhusanläggning för skytte, eller en ishall, över spårområdet. Det pågår för när-

varande en utredning inom förvaltningen för att finna regionala lösningar för skyttet. I 

relation till andra behov av idrottsytor vill förvaltningen för närvarande inte prioritera 

en skytteanläggning vid Eriksdalsbadet. 

Förvaltningen sympatiserar med motionärernas strävan att tillskapa fler idrottsan-

läggningar ur ett folkhälsoperspektiv och att dessa bör vara ”multi-inriktade” och gär-

na samlas i någon form av centra. 

Dock vill förvaltningen för den fortsatta utbyggnaden av anläggningar för främst 

inomhusidrott, vilket bör vara prioriterat, hänvisa till redovisad prioriteringslista, ovan, 

som ger en god geografisk spridning vid tillskapandet av fler idrottshallar. 

 Förvaltningens förslag 

Förvaltningen föreslår att nämnden godkänner förvaltningens redovisning och be-

slutar att som svar på remissen överlämna och åberopa detta tjänsteutlåtande. 

 



 

 

Bilaga 1 

RESERVATIONER M.M. 

 

Gatu- och fastighetsnämnden 

 

Reservation anfördes av Sten Nordin m.fl. (m), Ulf Fridebäck m.fl. (fp), Mats 

Rosén (kd) till förmån för eget yrkande enligt följande  

 

Gatu- och fastighetsnämnden föreslås bifalla motionen 

samt att därutöver anför följande 

Stockholmarna blir allt fetare. Ett viktigt vapen mot fetmans utbredning är motion 

och idrott. Tyvärr saknas det motionshallar och andra idrottsanläggningar vilket för-

svårar idrottsutövningen. I andra huvudstäder har man skapat idrottscentra, där flera 

idrottsytor byggs intill varandra. Genom att samla olika idrottsverksamheter på ett och 

samma ställe kan tillgängligheten för olika idrotter öka samtidigt som både personal- 

och driftskostnaderna minskar. 

 

Idrottsnämnden 

 

Reservation anfördes av Caroline Silverudd Lundbom m.fl. (fp) och Billy Östh 

m.fl. (m) till förmån för eget yrkande enligt följande  

 

1. Avslå förvaltningens redovisning 

2. Bifalla motionen samt att därutöver anföra 

Den angivna marken lämpar sig inte för någon annan bebyggelse som ex bostäder utan 

skulle vara utmärkt för idrottsändamål med dom synergier med Eriksdalsbadet de nya 

anläggningar skulle kunna få. Kommunikationsmässigt ligger det bra till också. 

 

Reservation anfördes av Alf T Samuelsson (kd) till förmån för eget yrkande 

enligt följande  

 

i huvudsak tillstyrka motionen och därutöver anföra 

Kristdemokraterna låser sig inte vid en viss bestämd kombination av idrottsytor utan 

vill se en förutsättningslös analys av möjligheter som kan realiseras i anslutning till 

spårområdet vid Eriksdalsbadet. 

 

Särskilt uttalande gjordes av Kersti Py Börjeson m.fl. (s), Maria Hannäs (v), 

och Peter Nilsson (mp) enligt följande 

 

Idrottsförvaltningen håller med motionären om behovet av fler idrottsanläggningar 

men menar att området redan i dag har relativt god tillgång på anläggningar. Förvalt-



 

 

ningen har sedantidigare klargjort vilka anläggningar de för närvarande anser högst 

prioriterade. Vi delar denna prioritering. Vi vill även tillägga att spårområdet norr om 

Eriksdalsbadet tidigare har undersökts för en eventuell utbyggnad men att området 

ansetts som mindre lämplig bland annat på grund av det bristande utrymmet. 

 



 

 

Bilaga 2 

 
 

KOMMUNFULLMÄKTIGE 

Motioner 

 

 

2004:74 

  

  

2004:74 Motion av Caroline Silverudd Lundbom och Ulf Fride-

bäck (båda fp) om Stockholms första idrottscentrum vid 

Eriksdalsbadet 
 

 

Svenskarna blir fetare och fetare. Barn måste röra sig mer. Föreningslivet i 

Stockholm kan inte ta emot fler barn och ungdomarna för att det saknas hallar. 

Larmrapporterna avlöser varandra. 

 I andra städer har man skapat idrottscentra, där flera idrottsytor byggs intill 

varandra. I Hvidovre utanför Köpenhamn finns simhall, idrottshallar, ishallar 

samt curlingbanor. Allt sammanlänkas genom en centralt belägen caféverk-

samhet. Inne i i centrala Köpenhamn finns ett liknande exempel i DGI byen 

med simhall, samlingslokaler, skjutbanor, idrottshall, bowling samt hotell och 

restaurangverksamhet. Genom att skapa idrottscentra av detta slag kan både 

personalkostnader och driftskostnader som uppvärmning och kylanläggningar 

minskas. 

 Stockholm saknar idag detta tänkande. Södermalm är en av de stadsdelar 

som befolkningsmässigt ökar mest i Stockholm. Tyvärr hänger inte utbyggna-

den av idrottsytor alls med. Idrottshallar försvinner utan att ersättas ex Katari-

na Västra idrottshall. Ersättningen för Åsö hallen Skanstullshallen har fortfa-

rande inte landat. Idag tvingas många av Södermalms idrottsaktiva barn och 

ungdomar lämna stadsdelen för att kunna utöva sin hallidrott i form av träning 

och matchspel. 

 Vid Erikdalsbadet finns idag norra Europas bästa anläggning för simning 

och hopp även med en utomhusdel. Vägg i vägg ligger även Badminstonstadi-

on. Om området kompletterades med en fullstor idrottshall och en ishall samt 

en inomhusskyttebana så skulle Södermalms idrottscentra vara klart. Området 

norr om badet ovanpå spåren skulle kunna vara lämpligt. 



 

 

 Med anledning av ovanstående yrkar vi 

att  gatu- och fastighetsnämnden och idrottsnämnden ges i uppdrag att un-

dersöka möjligheten att skapa ett idrottscentrum vid Eriksdalsbadet. 

 

Stockholm den 14 december 2004 

 

Caroline Silverudd Lundbom Ulf Fridebäck 

 


